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Na osnovu clana 187 1188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, ministru odrzivog razvoja I

turizma Pavlu Radulovicu postavljam sljedece :

Poslanicko pitanje

Kako je I za koje aktivnosti IVIinistarstvo odrzivog razvoja I turizma planlralo da utrosi
planiranih million eura za Solanu.

Obrazlozenje:

Tokom posjete Opstini Ulcinj clanova Odbora za EU integracije Skupstine Crne Gore, od
strane predstavnika Opstine Ulcinj doblli smo informaciju da je u Kapitalnom budzetu Vlada
Crne Gore planirala sredstva od miilion eura za potrebe svojevrsne revitalizacije ovog vaznog
lokailteta 1 novog Ramsar podrucja u Crnoj Gori.

Pitanje Solane izazlva veliko interesovanje I domace 1 inostrane javnosti, sto zbog svog
nespornog biodiverzitetkog znacaja, sto zbog kompleksnosti njenog pravnog,
imovinskog,statusnog problema, pitanja odrzivog upravljanja 1 zastite.

Stoga je moje interesovanje usmjereno ka odredivanjju prioriteta u rjesavanju ovih 1 drugih
pitanja, kao I obezbjedenja finansijskih sredstava potrebnih za realizaciju take utvrdenih
aktivnosti.

Odgovortrazim u pisanoj formi.
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Predmet: Odgovor na posianicko pitanje Daliborke Pejovic, poslanice u Skupstini
Crne Gore

Poslanica u Skupstini Crne Gore Daliborka Pejovic, postavila je Ministarstvu odrzivog
razvoja i turizma sledece:

POSLANICKO PITANJE

„Kako je i za koje aktlvnosti Ministarstvo odrzivog razvoja i turizma planiralo da utrosi
planiranih millon eura za Solanu?"

Na postavljeno posianicko pitanje, Ministarstvo odrzivog razvoja i turizma daje sledeci

ODGOVOR

Buduci da je Ulcinjska solana, u ekoloskom smislu, vjestacko/poluprirodno mocvarno
staniste stvoreno izgradnjom solane "Bajo Sekulic", gdje covjek diktira vrijeme punjenja
bazena, kao i nivo vode u njima, samo u periodu od maja 2015. do kraja 2018. dizava je
uloziia €1.019.727 u ocuvanje i zastitu ekosistema, kao i obnovu infrastrukture na Solani.
Za 2019. godinu opredijeljen je iznos sredstava od €229.538,19. Podsjeticu da se usijed
obustavljanja prolzvodnje soli i prestanka rada pumpi tokom 2013. godine javila opasnost
od nestajanja biodiverziteta, pretvaranja podrucja u slatkovodni ekosistem, kao i bujanja
vegetacije na terenu. Imajuci u vidu da je Solana vjestacki ekosistem, bilo je neophodno
unistene pumpe hitno staviti u funkciju kako bi se ispumpala kisnica i upumpala siana voda,
a sa njom i hrana za ptice.

Do 24.08.2020, privremeni upravljac ovim podrucjem je Javno preduzece za nacionalne
parkove Grne Gore (JPNP) i za redovne programske aktivnosti, kao i prethodnih godlna, u
okviru budzeta za 2020. bice opredijeljena potrebna finansijska sredstva. Povrh toga, a prije
svega polazeci od cinjenice da je Ulcinjska solna od juna 2019, odnosno od septembra
2019, zasticeno podrucje na nacionalnom i medunarodnom nivou, JPNP, a ne Ministarstvo
odrzivog razvoja i turizma, kandidoavalo je kroz Predlog kapitalnog budzeta za 2020.
projekat vezan za sanaciju nasipa/betona na prostoru Solane. Projekat ukupne vrijednosti
od €1 milion kandidovan je iz razloga jer je jedan od nacina uspostavljanja optimalnih
ekoloskih usiova na podrucju Solane, kada je rijec o komponentama biodiverziteta, a koji



cine ovaj ekosistem vaznim za boravak ptica i ocuvanje stanista halofita, upravo odrzavanje
vodnog rezlma na prostoru Solans 1 kvaliteta vode u kanalima 1 bazenima izmedu koji se
nalaze naslpl. Podsjetlcu da je sistem bazena, odnosno vcdnl rezim u bazenima"

destablllzovan proceslma erozije nasipa, te je iz tog razloga potrebno sanirati nasipe na
ovom podrucju.

Realizacijom ovog projekta rijesice se dugogodisnji problem odrzavanja vodnog rezima u
bazenima koji na direktan nacin utice na biodivezitet I ukupno stanje ekoslstema. Ovaj
problem je narocito Izrazen u toku jesenjeg 1 proljecnog aspekta, kao I u toku Ijetnjih mjeseci.
Uz to, populacije ornitofaune koje Imaju status gnjezdarica I migratornih vrsta pokazuju
najveci stepen zavisnosti od ekoloskih faktora na SolanI, u ovom slucaju faktora vode.

Sanacljom nasipa koji se nalaze izmedu bazena stvorice se usiovi da se na najboiji i
najekonomicniji nacin postignu optlmaini usiovi rezima vode u smislu nivoa i kvaliteta koji
obezbjeduje nesmetane bioloske procese.

Sanacija bazena ce indirektno smanjiti i troskove elektricne energije i prekomjereni rad
pumpnog sistema Derane. jer usijed nedovoljno funkcionalnih nasipa i transpiracije, ovaj
sistem je pod stalnim pritlskom.

Ocekivani pocetak finansiranja projekta je januar 2020, a ocekivani zavrsetak novembar
2020.

S postovanjem,

fAVVOG
RUKOVODILAC RADOM WIINISTARSTVA

sko Markovic, predsjednik Vlade Crne Gore


